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Ministerie van Landbouw en Visserij meldt...

Drielandenoverleg Waddenzee

Op 12 september 1985 heeft in Den Haag

overleg plaats gehad tussen de regeringen van

Nederland, de Bondsrepubliek Duitsland en

Denemarken over de Waddenzee. Het is de

vierde keer dat een dergelijk drielandenover-

leg plaatsvond. Voorzitter van het overleg

was minister ir. G. Braks (Landbouw en Vis-

serij).

Tijdens het vorige overleg op 9 december

1982 in Kopenhagen, ondertekenden de voor

het natuurbehoud verantwoordelijke be-

windslieden van de drie landen een gezamen-

lijke verklaring. Daarin verklaarden zij, bij

het uitvoeren van bestaande verdragen en

EG-richtlijnen die van belang zijn voor de

bescherming van de Waddenzee, gecoördi-

neerd te werk te gaan. Intussen heeft een

ambtelijke werkgroep deze verklaring verder

uitgewerkt. Deze uitwerking vormde de basis

voor het overleg van 12 september.

Op de agendastonden onder meer samenwer-

king op het gebied van wetenschappelijk on-

derzoek en de voorbereiding van een over-

eenkomst over de bescherming van Zeehon-

den in het waddengebied.

Op allerlei deelterreinenbestaat reeds samen-

werking tussen Deense, Duitse en Nederland-

se deskundigen die zich met de Waddenzee

bezighouden. Een belangrijk bindend ele-

ment vormt de zogenaamde Wadden Sea

News Letter, een uitgave van de Texelse afde-

ling van het Rijksinstituut voor Natuurbe-

heer. Ook wetenschappelijke symposia — tot

Wij hebben gemeend onder de kop ’ministerie van Landbouw en Visserij
meldt’ regelmatig wat korte berichten zonder commentaar op te nemen van

het ministerie van Landbouw en Visserij, Directie Voorlichtingen Externe

Betrekkingen. Andere tijdschriften volgden ons hierin.

Ofschoon in de berichten nog wel eens meningen worden geuit waar na-

tuur- en dierenbeschermers zich niet ofmoeilijk kunnen verenigen hebben

wij toch gemeendde teksten op temoeten nemen om eenbeter idee te krij-

gen van de meningen, die op dit ministerie heersen.
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dusverre zijn er vijf gehouden— spelen hier-

bij een belangrijke rol.

Het streven was er op gericht dat er tijdens de

conferentie afspraken zouden worden ge-

maakt over samenwerking op het gebied van

het wetenschappelijk onderzoek.

Met betrekking tot de bescherming van Zee-

honden in het waddengebiedis het streven er

op gericht een regio-overeenkomst over de

bescherming van deze dieren in de Wadden-

zee in voorbereiding te nemen.

Een derde gespreksonderwerpwas het 'State-

ment of Concern II’ van het internationale

samenwerkingsverband van natuurbescher-

mingsorganisaties (ICT).

Het ICT heeft kort voor de conferentie het

'Statement of Concern II’ aan de delegatie-

leiders nader toegelicht.

Persbericht no. 358 (30-8-’85).

Binnenkort beslissing over

rampenbestrijdingsplan

Minister ir. G. Braks (Landbouw en Visserij)
zal naar verwachting op korte termijn een

beslissing nemen over het zogenaamde ram-

penbestrijdingsplan, dat de Nederlandse

Aardolie Maatschappij (NAM) heeft inge-

diend.

Goedkeuring van dit bestrijdingsplan is een

voorwaarde voor de aanleg van de F3-buis-

leiding door de Waddenzee.

Minister ir. G. Braks (Landbouw en Visserij)

schrijft dit op 29 augustus 1985 aan de Bij-

zondere Commissie voor de Waddenzee van

de Tweede Kamer der Staten-Generaal. Tij-

dens eerder overleg met de Tweede Kamer

over het buisleidingproject, zegde de be-

windsman toe inlichtingen te verschaffen

over de gemaakte vorderingen met betrek-

king tot de inhoud van het plan. Ook heeft

minister Braks schriftelijke vragen van het

Tweede-Kamerlid mevrouw De Boois over

dit onderwerp beantwoord.

Eerder dit jaar had minister Braks al een

rampenbestrijdingsplan van de NAM ont-

vangen. Daarop bleken redactionele en in-

houdelijke verbeteringen en aanvullingen
noodzakelijk, onder andere op het gebied

van verantwoordelijkheden en wanneer wél

en wanneer niet moet worden bestreden.Ook

wilde debewindsmanmeer inzicht in hoe om-

gegaan zal worden met gaswolken diebij een

calamiteit ontploffingsgevaar kunnen ople-

veren en ingeval van een breuk in de leiding

ten noorden van Schiermonnikoog.

Bij opstelling van het plan is de Commissie

Uitvoering Beheersplan Verontreiniging Olie

(Cubvo), mede op verzoek van de Tweede

Kamer, actief betrokken.

Het plan, zoals dat nu beoordeeld wordt, be-

vat ook voorzieningen ter voorkoming van

olieverontreiniging in het waddengebied als

gevolg van een ramp buitengaats.

Bij een breuk of lek van de leiding, aldus mi-

nister Braks, zal circa 60% van deolie direct

verdampenen in deeerste tien uren na de uit-

stroom nog eens 15 k 20%.

Deze verdampingsgegevens hebbenmet name

betrekking op de situatie waarbij de olie op

het water drijft, dat in Vj van de gevallen zo

is, bij een gemiddeldewatertemperatuur van

tien graden Celcius en windkracht 4 è 4,5.

De minister heeft op dit moment onvoldoen-

de gegevens ter beschikking om een ant-

woord te geven op de vraag hoeveel olie on-

der verschillende omstandigheden maximaal

in de bodem kan trekken.

Persbericht no. 361 (30-8-’85).

Wetgeving Uitheemse Dieren en

Planten aangepast

De handel in bepaalde soorten Australische

snijbloemen is weer toegestaan. Tevens is nu

beperkt handel mogelijk in de huiden van

Nijlkrokodillen. Daarentegen wordt de han-

del in Afrikaans ivoor aan nadere regels ge-

bonden.

Deze aanpassingen in de Nederlandse wetge-

ving met betrekking tot de uitheemse dier- en

plantesoorten zijn onlangs doorgevoerd. De-

ze aanpassingen zijn het gevolg van een aan-

tal besluiten, die onlangs in Buenos Aires zijn

genomen. In Buenos Aires is van 22 april tot

3 mei 1985 de vijfde vergadering gehouden

van landen die tot de Conventie van Was-

hingtonzijn toegetreden. Nederland ismedio

1984 officieel partij geworden. De conventie

heeft betrekking op de internationalehandel

in bedreigde dier- en plantesoorten.

De vergadering heeft onder meer besloten

een aantal soorten op de zogenaamde 'Ap-

pendix II’ te plaatsen. Op deze lijst staan

soorten die weliswaar niet direct met uitster-

ven bedreigd worden, maar wel in een derge-

lijk situatie zouden kunnen komen indien de

handel zou worden vrijgelaten. Handel in de-
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ze soorten is alleen toegestaan als de zending

van de benodigde documenten vergezeld

gaat.

Aan de 'Appendix II’-lijst zijn een tweetal

kikkersoorten, alle steenkoralen en een spin-

nesoort, namelijk de Wolfsspin toegevoegd.

De handel in levende of dodeexemplaren of

herkenbare delen en producten daarvan valt

na de wijziging van de Nederlandse wetge-

ving onder het vergunningensysteem. Voor

de kikkers betreft dit de kikkerbilletjes,

bestemd voor consumptie door de mens, die

vooral worden geïmporteerd uit India en

Bangla Desh.

Persbericht no. 414 (27-9-’85).

Besluiten Wet Bedreigde Uitheemse

Diersoorten gewijzigd

De handel in olie van alle soorten zeeschild-

padden en in grondstoffen voor zeeschild-

paddensoep (calipé en calipash) zal verboden

worden. Daarentegen zal het weer toegestaan

zijn om in het wild levende vleermuizente be-

zitten ofte verhandelen. Een volledig verbod

op bezit en handel zal gelden voor de Zwarte

Muntjak (een kleine hertachtige) en de Jabi-

roe (een ooievaarachtige).

De ministerraad heeft op 22 november 1985

hiertoe op voordracht van minister ir. G.

Braks besloten. Het voorstel tot wijziging

van de uitvoeringsbesluiten op grond van de

Wet Bescherming Uitheemse Diersoorten zal

om advies naar de Raad van State gestuurd

worden.

Op grond van de Wet Bedreigde Uitheemse

Diersoorten zijn een aantal diersoorten aan-

gewezen als soorten waarvan het voortbe-

staan ernstig wordt bedreigd.

Van 22 april tot en met 3 mei 1985 heeft in

Buenos Aires de vijfde vergadering plaatsge-

vonden van de conferentie van partijen, aan-

gesloten bij de Conventie van Washington.

Uit deze vergaderingzijn een aantal wijzigin-

gen voortgevloeid, die zijn doorgevoerdin de

EG-verordening.

Daarnaast zullen de besluiten ook aangepast

worden in verband met nieuwe inzichten en

ontwikkelingen in de status van sommige

diersoorten. Gebleken is dat voor een aantal

van deze diersoorten alleen de handel daarin

gereguleerd behoeft te worden.

Tevens wordt een aantal diersoorten uit de

desbetreffende wetgeving afgevoerd, omdat

de soort niet meer in haar bestaan wordt be-

dreigd of er geen handel inplaatsvindt en de-

ze ook niet in de nabije toekomst valt te ver-

wachten.

Persbericht no. 497 (22-ll-’85).

Toenemende kennis ondersteunt

behoud natuur en landschap

'Door de eeuwen heen is de mens, mede on-

der invloed van de toenemendekennis, steeds

meer groene ruimte voor eigen doeleinden

gaan gebruiken. Hierdoor kon ook het aantal

plantesoorten zich uitbreiden. Door toedoen

van de mens zijn onder meer heidevelden,

rietlanden en dijkbeemden ontstaan. De

laatste decennia echter worden we gecon-

fronteerd met een verontrustende keer ten

slechte: meer dan de helft van de inheemse

flora is min of meer bedreigd’.

Dit onder meer zei mr. J.P. van Zutphen,

directeur-generaal Landelijke Gebieden en

Kwaliteitszorg bij het in ontvangst nemen

van het eerste exemplaar van 'Nederlandse

Oecologische Flora’ op 13 november 1985 in

Den Haag.
Voor het behoud van de flora moeten maat-

regelen worden getroffen op het gebied van

biotoopbescherming. Dit vereist nog een

groot aantal antwoorden op evenzovele vra-

gen. De directeur-generaal zei waarderingte

hebben voor de rol die het Instituut voor Na-

tuurbeschermingseducatie in dit verband

speelt. 'Deze uitgave speelt wonderwel in op

het beleid dat de overheid voert, namelijk het

zo veel mogelijk waarborgen van de aanwe-

zigheid van een grote variëteit aan soorten.

Bovendien past het uitstekend in het pakket

natuur- en milieu-educatieve activiteiten, zo-

als het ministerie ontwikkelt’.

Persbericht no. 483 (I4-II-’85).

Staatssecretaris Ploeg betreurt

wetsvoorstel Dierenbescherming

Staatssecretaris A. Ploeg (Landbouw en Vis-

serij) vindt het jammer, dat de Nederlandse

Vereniging tot Bescherming van Dieren on-

langs een eigen Gezondheids- en Welzijnswet

voor Dieren heeft gepresenteerd.

Naar zijn mening voegt dit initiatief-wetsont-

werp inhoudelijk weinig toe aan het voorstel,

dat hij dit voorjaar heeft ingediend bij de

Tweede Kamer.

De bewindsman zei dit op 4 oktober 1985,

Werelddierendag, in Hilversum, tijdens de
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heropening van het verbouwde dierenasiel

Crailoo.

Volgens de heer Ploeg is in het wetsvoorstel

van de dierenbescherming weinig basis aan te

treffen voor een gescheiden optrekken van

overheid en dierenbescherming.

Immers, beide wetsvoorstellen hebben het

zelfde doel voor ogen, al zullen in de uitwer-

king de accenten hier en daar anders liggen.

Daarnaast heeft ook het wetsvoorstel van de

dierenbescherming het karakter van een ka-

derwet.

'Uitgangspunt van de regelgeving, die ik heb

voorgesteld is dat het dier een eigen te be-

schermen waarde heeft’, zo zei de heerPloeg.

Dat betekent dat bij het treffen van maatre-

gelen op het gebied van huisvesting, voeding

enverzorging de specifieke behoeften van het

dier vooropstaan.

Het spreekt volgens de heerPloeg echter van-

zelf, dat het belang van het dier niet eenzijdig

kan worden nagestreefd. Wij moeten ook re-

kening houden met de belangen van agrariërs

en de consumenten.

Zijn wetsvoorstel staat dan ook in het teken

van een voortdurende afweging van belan-

gen.

'Ik streef naar een ondubbelzinnigstelsel van

normen, waaruit duidelijk blijkt wat wel en

wat niet mag en wanneer het gaat om het

vorm geven aan het welzijn van dieren heb-

ben overheid en samenleving een gezamenlij-

ke verantwoordelijkheid’, aldus de staatsse-

cretaris. Hij acht het dan ook een vanzelf-

sprekende zaak, dat het stelsel van normen in

constructief overleg met het betrokken be-

drijfsleven en de dierenbescherming tot stand

komt.

Dit overleg tussen overheid, bedrijfsleven en

dierenbescherming heeft ook al concrete re-

sultaten opgeleverd. Zo zijn er concrete af-

spraken over de huisvesting van vleeskalve-

ren, het welzijn van kuikens in kuikenbroe-

derijen en de verzorging van wrakke dieren

op deboerderij en tijdens het transport, ook

bestaat de nodige aandacht voor het welzijn

van varkens op de boerderij. De heer Ploeg:

’ln dat overleg blijkt de kloof tussen be-

drijfsleven en dierenbescherming kleiner dan

soms wordt verondersteld’.

Het leveren van een gezamenlijke krachtsin-

spanning vanuit de gezamenlijke verant-

woordelijkheid van overheid en samenleving

voor het welzijn van het dier is danook gebo-

den.

Persbericht no. 427 (7-I0-’85).

Bereiding, verpakking en etikettering

diergeneesmiddelen aan nadere regels

gebonden

De bereiding van diergeneesmiddelen en de

verpakking en etikettering zullen aan nadere

regels gebonden worden. Hiertoe heeft de

ministerraad op 22 november 1985 op voor-

dracht van staatssecretaris A. Ploeg (land-

bouw en visserij) besloten. Twee uitvoerings-

besluiten op basis van de Diergeneesmidde-
lenwet zullen om advies naar de Raad van

State gestuurd worden.

Het bereiden en verderbehandelen van dier-

geneesmiddelen dient met zodanige waarbor-

gen te zijn omringd, dat een betrouwbaar

product in het verkeer wordt gebracht. Er

zullen eisen worden gesteld aan onder meer

plaats en de apparatuur bij productie, aan de

opleiding van bij de productie betrokken per-

sonen en aaneventuele preventieve maatrege-

len om een mogelijke besmetting te voorko-

men. Bereiders of importeurs dienen zelf

controles uit te voeren of te laten voeren naar

de samenstelling en de zuiverheidvan de dier-

geneesmiddelen, die vanuit een andere EG-

lidstaat worden ingevoerd, behoeven niet te

worden gecontroleerd, tenzij een controledo-

cument ontbreekt.

Op de verpakking of in een bijsluiter dient

onder meer te worden vermeld, de naam en

samenstelling van het middel, de

dosering(en) en de diersoort waarvoor het

bestemd is en de veiligheidsmaatregelen voor

de gebruiker. Dit geldt zowel voor gere-

gistreerde en niet-geregistreerde dierge-

neesmiddelen, alsmede voor diergeneesmid-

delen, die door een dierenarts of een apothe-

ker zijn bereid.

De verpakking van diergeneesmiddelen dient

tegen een normale behandeling bestand te

zijn, zonder dat er iets uit kan ontsnappen of

dat de kwaliteit terugloopt.

De besluiten zullen in werking treden als de

desbetreffendehoofdstukken van de Dierge-

neesmiddelenwet in werking treden. Voor

wat de etikettering betreft zal echter een rui-

me overgangstermijn van toepassing zijn.

Persbericht no. 499 (22-II-’85).


